
ZÁPISNICA 
zo stretnutia Občianskej rady Radvaň v Banskej Bystrici, 

konaného dňa 6.7.2016 v budove SZU na Bernolákovej ulici 
 

PROGRAM 
 

 
Otvorenie 
Zhodnotenie podujatia MDD v Radvani 
Organizovanie Radvanského dňa 
Vytvorenie pracovných skupín 
Slovo pre hostí 
Problémy so zeleňou v Radvani 
Destké ihrisko na Radvanskej ceste 
Športový areál v Základnej škole v Radvani 
Kontrola uznesení a poverení z júna 2016 
Rôzne 

Prítomní členovia a hostia: 

Členovia: Miroslava Kamenská, Anton Jankovič, Daniel Hanko, Soňa Orosová, Marián Lietava, 
Lenka Lapinová, Tomáš Teicher, Anna Povinská, Erika Karová, Peter Novanský, Roman 
Miškár, Ján Chlumecký, Gabriela Tokárska 
 
Poslanci mestského zastupiteľstva: Ing. Igor Kašper, Milan Smädo, Prof. MUDr. Svetozár 
Dluholucký, CSc.,  
 
Ospravedlnili sa: Peter Rusnák, Anna Švecová, Nadežda Bieliková, Martin Patúš, poslanci 
PhDr. Vladimír Sklenka, PhD, Ing. Lucia Skokanová,  

Otvorenie 
Pán predseda Hanko otvoril zasadnutie občianskej rady. Rokovania sa zúčastnila nadpolovičná 
väčšina členov a bolo teda uznášaniaschopné. 

Zhodnotenie podujatia MDD v Radvani 
Pán predseda Hanko sa poďakoval pani Kamenskej za úspešné zorganizovanie podujatia. 
Podujatie bolo podľa neho výborne zvládnuté, deti aj rodičia odchádzali spokojní. Pani 
Kamenská sa taktiež poďakovala všetkým dobrovoľníkom, ktorí akciu pomohli pripraviť. 



Informovala členov aj o výslednom zúčtovaní akcie. Výsledné náklady akcie sú 1373 eur. Akcie 
sa zúčastnilo asi 210 detí a 140 dospelých. 
 

Organizovanie Radvanského dňa 
Pán Jankovič vyzval prítmoných, aby začali s prípravou podujatia “Radvanský deň”. Nikto z 
prítomných členov sa ale nechcel stať garantom celého podujatia. Viacerí členovia ale prisľúbili 
pomoc pri príprave akcie. Prítomní členovia sa dohodli, že pracovná skupina na prípravu 
podujatia sa spolu stretne 12. júla o 17tej hodine v kaviarni Aston Caffe. 
 

Vytvorenie pracovných skupín 
Pán Jankovič znovu vyzval členov rady, aby sa pripojili ku jednotlivým pracovným skupinám 
občianskej rady (pracovné skupiny boli občianskou radou schválené na májovom stretnutí  viď 
zápisnica z 3. mája 2016). Niektoré témy môžu byť prediskutované pracovnými skupinami ešte 
pred tým, ako sa o nich rokuje na pravidelných stretnutiach občiasnkej rady. Stretnutia všetkých 
členov tak budú plynulejšie a rýchlejšie.  

Slovo pre hostí 
Prítomní poslanci mestkého zastupiteľstva infirmovali prítomných členov o rôznych 
skutočnostiach: 
 
Pán poslanec Smädo: Pán poslanec sa stretol s obyvateľmi bytovky, ktorá je na Námestí Ľ. 
Štúra. Stretli sa ohľadom výrubu stromov pri potoku Udurna. Obyvatelia spísali žiadosť o 
výsadbu nových stromov (130 podpisov miestnych obyvateľov). Žiadosť bola odovzdaná 
kompetentnej inštitúcii, momentálne sa čaká na jej stanovisko. 
 
Pán poslanec Smädo informoval aj o prípravách protihlukovej steny. S pani poslankyňou 
Priehodovou zisťovali podrobnejšie informácie. Protihluková stena bude o 1 meter vyššia ako je 
súčasný stav. Pre získanie detailnejších informácii môže Občianska rada kontaktovať pána 
architekta Bariša. 
 
Pán poslanec Kašper: pán poslanec poslal niekoľkým členom aktuálnu verziu pravidiel mesta 
ohľadom zúčtovania položiek z rámcového plánu občianskych rád. Požiadal občiansku radu, 
aby tieto pravidlá dodržiavala, keďže sa prísne kontrolujú. 
 
Pán poslanec Dluholucký: pán poslanec informoval o pripravovaných prácach na záchranu 
Radvanského kaštieľa. Opraví sa strecha, postavia sa oporné múry, prípojky na siete budú 



smerovať ku aule Zdravotníckej univerzity. Park okolo kaštieľa si zachová podobu lesoparku, 
teda sa v ňom nebudú rúbať stromy. Upravia sa chodníky a vybudujú lavičky. 

Problémy so zeleňou v Radvani 
Viacerí členovia vyjadrili nespokojnosť s udržiavaním zelene na území Radvane. Za jej 
udržiavanie je zodpovedná najmä mestská organizácia ZAaRES. Pán Smädo spomenul, že túto 
spoločnosť dlhodobo trápi nedostatok financií. Spoločnosť ZAaRES podľa neho potrebuje 
investície do strojov ako aj do personálu. Pán Chlumecký pripomenul, že mesto sa v súčasnosti 
chváli dobrou finančnou kondíciou, tak by malo investovať do potrieb jednotlivých sídlisk. 
Prítomní členovia sa dohodli na nasledovných povereniach: 
Poverenie: Pán predseda Hanko pozve na septembrové rokovanie OR zástupcov mesta, 
ktorí sú zodpovední za údržbu zelene. Členovia rady s nimi prediskutujú svoje 
požiadavky. Ide o pozvánky pre zástupcov nasledovných inštitúcii mesta: 

● Spoločnosť ZAaRES 
● Odbor životného prostredia 
● Obvodný úrad 

 
Poverenie: Tomáš Teicher pripraví elektronický dokument, v ktorom môžu členovia rady 
navrhovať žiadosti na úpravu zelene v Radvani. Úpravy sa môžu týkať ošetrovania 
stromov, kríkov, výrubu stromov, kosenia trávnikov prípadne in úpravy. 

Destké ihrisko na Radvanskej ceste 
Pani Kamenská informovala o zmene plánu pri budovaní hracieho prvku na tomto ihrisku.  Na 
obnovu ihriska bolo vyčlenených 4 900 eur. Na základe požiadaviek zo strany obyvateľov 
komunity sa vybral hrací prvok, ktorého obstaranie a montáž je vo finančnom limite 4 900 eur, 
avšak úpravou dopadovej plochy podľa platných noriem sa celková hodnota obnovy detského 
ihriska vyšplhala na  9290, EUR (stavebné práce, gumená dlažba, úprava betónovej plochy, 
osadenie obrubníkov a pod.). Ako uviedol pán poslanec Kašper, zmenu rozpočtu musí schváliť 
Mestské zastupiteľstvo na svojom rokovaní 13. septembra 2016. Pred tým bude o takýchto 
zmenách rokovať finančná správa mesta. Občianska rada by mala napísať v tomto prípade 
žiadosť na zmenu rozpočtu tak, aby ho včas stihla prerokovať aj finančná správa. 
Poverenie: Pani Kamenská prípraví a pošle žiadosť o navýšenie rozpočtu pre hrací prvok 
na detskom ihrisku na Radvanskej ceste. 
 

Športový areál v Základnej škole v Radvani 
V zmysle poverenia OR pre pána Jankoviča, tento zvolal pracovné stretnutie k návrhu štúdie 
dobudovania športového areálu ZŠ Radvanská. Pracovné stretnutie sa uskutočnilo dňa 



22.6.2016 za účasti Ing.arch.Letovanca,Ing.Lapína /odb.územného plánovania a ÚHA/,poslanca 
MZ pána Smäda, zástupcu športovej odbornej verejnosti pána Benčíka,zástupcu ZŠ Radvanská 
pána Babiaka, zástupcu OR Radvaň pána Jankoviča/. 
Po vzájomnej konzultácií navrhli:  
 

● Prioritou je ľahkoatletická dráha 
● Doskočisko pre skok do diaľky 
● Na asfaltovej ploche môže byť volejbalové alebo basketbalové ihrisko 
● Za jednou bránou multifunkčného ihriska by mala ostať trávnatá plocha 
● V plánoch sa momentálne vypúšťa vrh guľou 

 
Pán Jankovič upozornil, že pred podujatím Radvanský deň treba trávnik vykosiť. Požiadal 
prítomných poslancov o pomoc a urgovanie riešenia tohto problému 

Kontrola uznesení a poverení z júna 2016 
 
Propagácia sponzorov  občianska rada stále nemá vedomosť o tom, ktoré mestské 
nariadenie hovorí o pravidlách propagácie sponzorov na podujatiach občianskej rady. Ako na 
minulom stretnutí informoval pán Jankovič, mesto v súčasnosti pripravuje pravidlá pre podujatia, 
ktoré sa budú týkať aj občianskych rád. Ćlenovia preto túto tému zatiaľ neprerokovali. 
 
Poverenie: Pán Jankovič napíše žiadosť na mesto, aby mesto iniciovalo rekonštrukciu 
chodníkov na tých miestach, kde nie sú vysporiadané pozemky. V prípade súkromného 
vlastníctva pozemkov žiadame mesto, aby v záujme obyvateľov rokovalo s ich vlastníkmi. 
Žiadosť bude zaslaná na mesto po návrate pána predsedu pána Hanka. 
 
Poverenie nebolo splnené v tom zmysle, že by bola žiadosť odoslaná na mesto. Pán Hanko ale 
kontaktoval majiteľov pozemkov pri pošte a pri Jednote. Podľa jeho zistení majitelia plánujú 
rekonštrukcie svojich chodníkov príp. schodov.  Zámer členov bolo požiadať zástupcov mesta, 
aby s majiteľmi rokovalo aj mesto. 
 
 
Poverenie: pani Lapinová napíše v mene občianskej rady žiadosť na dopravný inšpektorát a 
Mesto s nasledovnými požiadavkami: 
Žiadame mesto o zákaz vjazdu nákladných vozidiel na tejto ceste 
Žiadame mesto o obmedzenie rýchlosti pre všetky vozidlá na tejto ceste 
 
Pani Lapinová informovala, že o probléme hovorila s pánom Bc. Ivanom Földvárim, ktorý 
pracuje na Oddelení údržby miestnych komunikácií a inžinierskych sietí. Dopravné značky 
(obmedzenie rýchlosti alebo zákaz vjazdu dodávok) sa podľa neho možno nebudú môcť osadiť. 
Čiastočne by problém vyriešilo aj rezidenčné státie, prípadne aj jednosmerka na Bernolákovej 



ulici. Pre navrhované zmeny bude potrebný aj súhlas obyvateľov priľahlých bytoviek. Problém je 
momentálne v štádiu riešenia s obyvateľmi Bernolákovej ulice. Mesto nie je naklonené 
myšlienke použiť retardéry, keďže majú len sezónny charakter. Pani Lapinová pokračuje v 
komunikácii s Mestom ako aj obyvateľmi ulice pre riešenie problému.  
 
Pán Oros s pánom Moravčíkom pôjdu skontrolovať stav obrubníkov na ihrisku na Bernolákovej 
ulici (30  38) a navrhnú možný spôsob opravy. Pán Oros zistí, či sa nájde dostatočný počet 
dobrovoľníkov na rekonštrukčné práce. 
 
Občianska rada zistí aktuálny stav, ako možno ihrisko opraviť. Poverení obyvatelia neboli 
prítomní na dnešnom rokovaní občianskej rady. 

Rôzne 
● Členovia občianskej rady diskutovali o tom, akým spôsobom bude OR v budúcnosti 

organizovať podujatia v Radvani. Niektorí zastávali názor, aby sa organizácia zverila 
profesionálom (navrhoval pán Chlumecký). Iní navrhovali ponechať to na práci členov 
občianskej rady (pani Kamenská). Problémom v občianskej rade je v poslednej dobe 
ochota prevziať líderstvo pri príprave podujatí. 

● Pani Kamenská informovala o investičnej akcii  budovaní bezbariérových prechodov pre 
chodcov na území Radvane. Podľa najnovších informácií rekonštrukcia obrubníkov ešte 
nie je nacenená. 

● Výstavba schodov medzi škôlkami a Bernolákovou ulicou  pán Smädo informoval, že 
výstavbe schodov nebránia spodné vody, ako sa o tom hovorilo v minulosti. Občianska 
rada môže napísať na Mesto žiadosť pre vypracovanie projektu. Žtiadosť by mala byť 
podaná na investičné oddelenie a pánovi prednostovi. Prítomní členovia OR sa dohodli, 
že s prípravou žiadosti sa obrátia na svojho člena Petra Rusnáka. 

 
Zapisovateľ: Tomáš Teicher 
Predseda občianskej rady: Daniel Hanko 
Dňa: 6.7.2016 
 


